
Zápis z jednání kontrolního výboru č.12/2016 
ze dne 12. 4. 2016 

 
Předmětem jednání bylo využití dotace na činnost  TJ Sokol Borohrádek za rok 2015, která byla ve výši 
109.100 Kč, dle úkolu daného zastupitelstvem. 
Jednání byli přítomni: 

- za kontrolní výbor R. Pírková, Ing. M. Palhoun, omluven J. Šturm. 
- za TJ Sokol Ing. P. Provazník, starosta Sokola. 

 
Hlavním smyslem jednání bylo porovnání dnešního stavu se stavem z roku 2013 – viz zápis KV č.3/2013 -     
z hlediska výše dotace tehdy a dnes. Rozdíl oproti tehdejšímu stavu je v tom, že budova sokolovny chátrala 
a Sokolská župa nefinancovala její údržbu, nebo případnou rekonstrukci, proto ji nabídla městu darem. TJ 
Sokol Borohrádek mohl ze svých příjmů a příspěvků města hradit jen nejnutnější údržbu. Město dar 
přijmulo, uvažuje o celkové rekonstrukci a TJ Sokolu poskytuje dotaci na činnost jejich oddílů. 
Porovnání se stavem z minulé kontroly: 

- počet členů – 2013 = 70 členů, 2016 = 115 členů, z toho dospělí 80, děti 35 členů. Evidence členů 
byla předložena a je pečlivě vedena i s uvedením oddílu u každého člena. 

- oddíly – 2013 = volejbal, zápas, nohejbal, líný tenis, florbal, 
2016= volejbal, zápas, nohejbal, líný tenis, florbal a nově pankration = bojové umění,  

                          
- členské příspěvky Sokolu – 2013 = dospělí 600 Kč/rok, děti 100 Kč/rok 

                                   2016 = dospělí 200 Kč/rok, děti 100 Kč/ rok.  Dle informace Ing. 
Provazníka.  

- dotace města – 2013 = 110 tis. Kč,  2015 = 109 tis. Kč,  2016 = 106 tis. Kč. Dle Ing. Provazníka 
současná dotace 106. tis. Kč na činnost oddílů plně postačuje. 

- poplatky městu za turnaje: turnaj dospělých 200 Kč/hod., 
        turnaj dětí – zdarma, 
        liga florbalu 100 Kč/hod. Evidenci poplatků vede správce a ved. oddílů. 

- TJ Sokol pravidelně informuje ve Zpravodaji o činnosti a výsledcích oddílů, 
- oddíl zápasu má své zdařilé webové stránky www.zapasborohradek.cz . 

Využití dotace 109 tis. Kč za rok 2015 
Dle protokolu o finanční kontrole z 11.1.2016, kterou provedli L. Kapuciánová a Z. Cablk byla poskytnutá 
dotace využita účelně a to zejména na nákup sportovního náčiní, pohárů, organizací soutěží, odměny 
rozhodčím, dopravy a ubytování při zájezdech. Vyúčtování podala organizace včas a v řádném termínu. 

 
Konstatace kontrolního výboru 

1. Dotace je účelně využívána pro činnost oddílů TJ Sokol Borohrádek, viz. Protokol o kontrole. 
2. Od roku 2013 je nárůst členů ze 70 na současných 115 členů. Nově vznikl oddíl pankrationu – 

bojové umění. 
3. S převzetím budovy sokolovny městem se TJ Sokol může plně věnovat sportovní činnosti, což se 

projevilo nárůstem počtu členů a oddílů. 
4. TJ Sokol nabízí mládeži a dospělým vyžití v několika oddílech. Zvláště je nutné vyzvednout oddíl 

zápasu, který byl a je výkladní skříní borohrádeckého sportu a mělo by být v zájmu města jeho 
činnost zvláště podporovat. 

 
Kontrolní výbor doporu čuje 

Vzhledem ke stoupajícímu počtu členů a oddílů dále pomáhat dotacemi města k dalšímu rozvoji 
činnosti TJ Sokol Borohrádek. 
 
Příloha: Zápis KV č.3/2013                                    Radomila Pírková 
       předsedkyně kontrolního výboru 
 
 
 
Vyjádření Ing. Provazníka: 



          Příloha k zápisu č.12/2016 
 

Zápis z jednání kontrolního výboru č.3/2013                                                                                                      
ze dne 26. 11.2013 

Přítomni:  za kontrolní výbor - Pírková R., Ing. Palhoun, omluven Ing. Krupka 
                 za TJ Sokol Borohrádek – Ing. Provazník, starosta Sokola 
 
Předmětem jednání bylo dle zadání zastupitelstva: 

- využívání dotace z městského rozpočtu, 
- činnost TJ Sokol ve prospěch občanů města, 
- stav členské základny. 

 
1. Dotace z městského rozpočtu 
Roky: 
2011: - rozpočtováno 113 tis. Kč  jako doplatek 2010 + 150 tis. Kč na 2011, celkem 263 tis. Kč, 
2012: - rozpočtováno 175 tis. Kč, čerpáno 175 tis. Kč, 
2013: - rozpočtováno celkem 110 tis. Kč, z toho na jednotlivé oddíly: 1 tis. – líný tenis, 80 tis. – zápas, 10 tis. 
– florbal, 9 tis. – volejbal a 10 tis. příspěvek města na režii. 
 
Příjmy TJ dle údajů Ing. Provazníka: 

- členské příspěvky cca 25 tis. Kč ( dospělí 600 Kč/rok, děti 100 Kč/rok ). 
- pronájem restaurace cca 96 tis. Kč/rok, ( restaurace hradí energie cca 80 tis. a vodu cca 30 tis. ), 
- pronájem 2 bytů cca 84 tis. Kč/rok, 
- od restaurace za energii a vodu cca 110 tis., 
- pronájem Sokolovny na akce – 0 Kč, 
- dotace od Župy – 0 Kč… ………………………….    Celkem vlastní příjmy TJ cca 315 tis. Kč/rok 

 
Režie Sokolovny dle údajů Ing. Provazníka: 

- energie elektro + plyn cca 210 tis., 
- voda cca 60 tis., 
- daň z nemovitosti cca 10 tis., 
- pojistka cca 10 tis. ………………………………..     Celkem režie TJ cca 290 tis. Kč/rok. 

Závěr: 
- roční dotace 100 tis. Kč, i přes klesající trend, zatím stačí na současný provoz oddílů ( cestovné, 

rozhodčí, turnaje semináře, atd.), 
- podrobné čerpání dotace jednotlivými oddíly předávají každoročně Městskému úřadu, jak Ing. 

Provazník písemně doložil výboru, 
- z přehledu čerpání dotací vyplývá jejich účelné čerpání pro provoz oddílů, 
- účetnictví vede profesionální účetní, 
- celkově lze konstatovat, že současné příjmy stačí na nejnutnější zajištění provozu Sokolovny a 

nejvýše na drobné opravy, což bylo vidět při běžné prohlídce Sokolovny ( katastrofický stav WC, 
umýváren, sprch, šaten, atd.), 

- při současném zvyšování cen všeho bude asi problém s výší režie na současný provoz Sokolovny, 
otázkou je do budoucna nutná rekonstrukce budovy Sokolovny. 

 
2. Činnost a stav členské základny 
V současné době má TJ Sokol tyto oddíly: 

- florbal – 10 dospělých + 18 dětí, 
- volejbal – 11 dospělých + 5 dětí, 
- zápas – 4 dospělí + 18 dětí, 
- líný tenis – 4 dospělí……………………………….Celkem 70 členů TJ Sokol Borohrádek. 

Začíná nohejbal, v zimě využívají sokolovnu fotbalisté TJ Lokomotiva a florbalisté z Čermné. 
Závěr 
Vedení TJ Sokola nabízí občanům v prostorách sokolovny vyžití v několika sportovních oddílech. Případné 
rozšíření počtu oddílů, např. basketbal, naráží na nutnost úpravy haly, na které TJ nemá prostředky a 
samozřejmě na zájmu občanů. 
Zvláště je nutné ocenit snahu starosty Ing. Provazníka zajistit činnost TJ Sokol Borohrádek co nejvíce 
z vlastních zdrojů, o čemž svědčí klesající trend dotací od města. 
Otázka převzetí sokolovny darem od TJ Sokol Borohrádek je na vedení města a zastupitelstvu s ohledem na 
nutné budoucí náklady na rekonstrukci celé sokolovny, nákup vybavení a větší využití pro sportovní činnost. 
 
                                                                                                    Pírková R., předsedkyně kontrolního výboru 


